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Bakgrunn 
 

Den nye beverforskriften trådte i kraft 15. mai 2017. Forskriften legger opp til at kommunene skal 

vedta målsettinger for utviklingen av beverbestanden og ev. åpne for jakt i hele eller deler av 

kommunen. Forvaltning av bever skal skje i samsvar med forvaltningsmålet for arter i lov av 19. juni 

2009 nr. 100 om forvaltning av naturens mangfold (naturmangfoldloven) § 5, samt §18, forskrift av 26. 

april 2017 nr. 519 om forvaltning av bever § 2. 

Dagens situasjon 
 

Det er gjennomført flere beverkartlegginger i Rennebu opp igjennom årene, dette for å skaffe en 

oppdatert bestandsstatus av bever i kommunen. Utdrag fra rapporten etter forrige kartlegging: 

«Bestanden av bever i Rennebu i 2020 har økt siden 2017 da det bare var registrert aktivitet på to 

lokaliteter. Kartleggingen i 2017 tok kun for seg lokaliteter som var kjent i 2005, og det kan ha vært 

aktivitet i andre lokaliteter enn det som ble registrert i 2017. Rennebu Utmarksråd besluttet å stenge 

for beverjakt fra 2018. En kombinasjon av en eller flere av disse elementene, samt etablering i nye 

revir utenom Orkla, har antagelig bidratt til at det ble registrert aktivitet i flere lokaliteter i 2020 enn i 

2017. Bestandsstørrelsen i 2020 er omtrent på samme nivå som i 2005, men den gangen var det ikke 

registrert bever utenom Orkla.» (Rønning og Asphaug, 2020).  

 

Kartleggingen fra 2020 estimerer en bestandsstørrelse på 37 dyr fordelt på 14 lokaliteter, dette med 

en forutsetning at en familiegruppe består av 4 individer. Det ble da også registrert 5 nye lokaliteter.  

 

Hovedmål 

 

1. Beverbestanden i Rennebu kommune skal ivaretas på lang sikt og forekomme i levedyktige 

bestander i sine naturlige utbredelsesområder.  

2. Beverbestanden i kommunen skal være på et nivå som tilrettelegger for naturopplevelser og 

jakt- /fangstutøvelse.  

3. Forvaltningen skal bidra til å hindre unødige skader og ulemper på andre samfunnsinteresser.  

Bestandsstørrelse 
 

Rennebu kommune har som målsetting å opprettholde dagens bestand. Et uttak på maks 15% av 

bestanden er da et akseptabelt grunnlag. For å skaffe en oppdatert bestandsstatus tar kommunen sikte 

på en ny kartlegging av beverbestanden høsten 2023. 

 

Uttak  

Beverbestanden skal være bærekraftig og i størst mulig grad reguleres gjennom ordinær jakt. Jakt og 

fangst bør derfor fokuseres mot områder hvor bever forårsaker skader eller ulemper på andre 

interesser.  



 

 
 

Når bestandsmålet er nådd kan 2 bever felles årlig på strekningen kommunegrensa – Stamnesbrua og 

2 bever felles årlig på strekningen Stamnesbrua – Stoin, dersom det er aktive lokaliteter på strekningen. 

Lokaliteten ved Voll er fredet for jakt pga. nærhet til skole/barnehage og bebyggelse generelt.  

 

Rapport skal sendes til kommunen. Rapporten skal minimum inneholde navn, adresse og 

kontaktinformasjon til jeger, fellingssted og dato for hver bever som er felt.  

 

Det forskes på fødselstidspunkt for bever i Norge gjennom prosjektet «Det norske beverprosjektet». 

For å få mer kunnskap om fødselstidspunkt for bever i Norge, oppfordres kommunen og jegere som 

skyter drektige hunner om å kontakte leder for beverprosjektet Frank Rosell, frank.rosell@usn.no . 

 

Alternativer for innskrenkinger i jaktuttak  

Dersom målsettingene for forvaltning av bever ikke blir oppnådd kan kommunen innskrenke jakttiden 

eller frede hele eller deler av kommunen.  

 

Skader  

Forvaltningen skal bidra til å hindre unødige skader og ulemper på andre samfunnsinteresser. 

Beverbestanden skal være bærekraftig og i størst mulig grad reguleres gjennom ordinær jakt. Jakt og 

fangst bør derfor fokuseres mot områder hvor bever forårsaker skader eller ulemper på andre 

interesser.  Skadefelling av bever, neddimensjonering eller fjerning av beverbolig er søknadspliktig og 

krever tillatelse etter naturmangfoldloven, og skal begrenses til et minimum. 

 

Bestandskartlegging  

Grunneiere og brukere av marka oppfordres til å informere viltforvaltningen i kommunen om bebodde 

beverboliger for å bidra til økt kunnskap om beverbestanden i kommunen. Det er tidligere utarbeidet 

rapporter med kartlegginger av beverbestanden med jevne mellomrom. For å fortsatt ha oversikt over 

reell bestandsstørrelse og hindre overbeskatning, er det viktig at disse kartleggingene videreføres det 

gjennomføres kartlegging av antall beverkolonier.  
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